新世纪中华英语演讲

杨盛楠 陈俊/主编

A New Century
Collection of
Speeches by
Students





11

新世纪学生英语演讲精萃

(高中版)

编委会主任: 江兴代

编 委 会: 江兴代 张 健 丁无双

陈东黎 操 璋 杨盛楠

陈俊

主编:杨盛楠陈俊

新世界出版社

图书在版编目(CIP)数据

新世纪中学生英语演讲精萃.高中版/杨盛楠,陈俊主编.一北京:新世界出版社,2003.1

ISBN 7 - 80005 - 952 - 9

I.新... □.①杨...②陈... □.英语-演讲-高中-选集 Ⅳ. G634.413

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2002)号第 101065 号

新世纪中学生英语演讲精萃----高中版

总体策划:杨 彬

责任编辑:吕 晖

封面设计:风 子

出版发行:新世界出版社

地 址:北京市百万庄大街 24 号(100037)

型: www.newworld - press.com

www.nwp.com.cn

电子邮件: nwpcn@public.bta.net.cn

电 话:(010)68996170(总编室)

(010)68994118(发行部)

印 刷:三河市文化局红旗印刷厂

经 销:新华书店

开 本:787×1092(毫米) 1/32

字 数:140千字 印 张:9

版 次:2003年1月第1版 2003年1月第1次印刷

印 数:1-6000 册

定 价:16.00元

书 号: ISBN 7 - 80005 - 952 - 9/G·436

新世界版图书,版权所有,侵权必究新世界版图书,印装错误可随时退换

目 录

1. New Beijing, Great Olympics	何	滢	(1)
2. Bless You, China ·····	许	旸	(5)
3. 1 Have a Dream	张	唯	(9)
4. WTO and Beijing 2008 Olympics ·····	龙小	惠	(15)
5. On China's Joining the WTO and the 2008			
Olympics ·····	舒润	媛	(19)
6. Celebrating the Entry to the WTO and Greeting the			
Olympic Games	杨	帆	(23)
7. I Have a Song ······	吴	彬	(27)
8. The World Embraces China	潘	迪	(31)
9. Welcome 2008 with the Olympic Spirit	汪笑	夭	(36)
10. Ready for Tomorrow's Challenges	梅	林	(40)
11. Congratulations to China ·····	陶晓	娟	(44)
12. The Chinese People's Dreams Have Come			
True ·····	刘	畅	(48)
13. China, Good Luck ·····	周	变	(54)
14. We Have Dreams	薛余	保	(60)

. 1 .

15. New Beijing, Great Olympics and New
China ····· 丁小芩 (64)
16. Hello, Olympics! ····· 江 疆 (69)
17. The Sons of Dragon 张马聪 (74)
18. I Love You, China 王丹青 (79)
19. Olympic · Beijing · · · · · · · · · · · · · · · · · · ·
20. 2001 - We'll Remember You Forever
方 芳 (88)
21. We've Planted More Than a Garden 罗 坤 (92)
22. We Have Won! ····· 方小芳 (97)
23. Motherland, Good Luck to You! ····· 周 泉 (101)
24. The Olympic Dream ······ 汪 静 (107)
25. Embracing WTO and the Olympics 欧阳珺 (111)
26. New Century, New China 般晓玲 (117)
27. Double Happiness
28. Go Ahead, Make My Day 储 琪 (129)
29. Four Dreams
30. A Perfect Beginning of the 21st Century · · · · · · · 刘 · 萌(138)
31. Looking Back on a Night of Triumph · · · · · 陈 浩 (144)
32. Victories Mean New Challenges · · · · · · · · · · · · · · · · · · ·
33. Assiduous Study Faces Challenge ······· 汪 倩 (152)
34. Seize the Opportunity and Meet the
Challenge ····· 余 桐 (156)
• 2 •

35.	Meet the Challenges ·····	曹	青	(160)	ļ
36.	Give a Chance to Beijing, Return a Wonder				
	to the World	胡	佳	(164)	į
37.	China is Growing	张	琦	(170)	ŧ
	Great China, Bright Future	方	超	(174)	ı
39.	English, a Special Tool in the New				
	Century	潘	娟	(180)	į
40.	English and I	刘	艳	(185)	į
41.	Future and English	林	浩	(189)	,
42.	Higher, Swifter and Stronger	尹婷	婷	(193)	į
43.	Enter the English World, Embrace the				
	Future ·····	吴芳	芳	(198)	į
44.	Ready to Face Challenges	卢颖	佳	(202)	į
45.	Meet with the Challenges of the Future $\cdots\cdots$	项	平	(208)	į
46.	Our Dreams Are Coming True	胡	彬	(213)	,
47.	The 2008 Olympics ·····	冯志	群	(217)	į
48.	Our Successes ·····	丁少	菁	(221)	,
49.	New Century, New China	姜雁	雁	(225)	į
50.	Embracing the World Deeply	汪	燕	(229)	,
	China, Our Pride ······	张晶	晶	(233)	,
52.	2001 - the Chinese Year	汪	莉	(237)	,
53.	Olympic Banners Sweep China ······	张星	野	(241)	į
54.	Glory Belongs to Chinese People	吴	航	(247)	,

$55.\ 2001$, the Year of China $\cdots\cdots\cdots$	张丽娜 (251)
56. Two Happy Events ·····	方 败(255)
57. Our Dream Has Come True	王 晶(259)
58. Everything Goes Well with China	查媛竹 (263)
59. China and WTO ·····	潘 敏 (267)
60. China's Happy Events in 2001 ·····	唐 超 (271)
61. China Facing the World	吴明(275)
62. To Make Our Dreams Come True	方 媛 (279)

1. New Beijing, Great Olympics

He Ying

Good Afternoon, Ladies and Gentlemen,

Holding the Olympic Games is, in a way, an image-creating undertaking. The first and foremost thing is to let people fall in love with the city at first sight, attracting them by its unique image. It is known to all that the Beijing Municipal Government has already set the theme for the future games: New Beijing, Great Olympics. For me, the 2008 Olympics will be a great green Olympics illuminated with two more special colors — yellow and red.

First, yellow is a meaningful color. The Yellow River is China's mother river and the cradle of Chinese civilization. We are of the Yellow Emperor. This color has a special origin and great significance for the Chinese people. Beijing is the capital of New China and previously the capital for nine dynasties in Chinese history. So, yellow will naturally add splendor to the 2008 Games.

Secondly, the 2008 Olympics will be a red pageant.

Red is another traditionally cherished color for the whole country. We adore red. It is the color of double happiness, representing joyous moments and prosperity. Red is one of the most suitable col-

ors to describe the future of Beijing. Beijing, together with the whole country, is becoming more and more prosperous in the process of modernization. The 2008 Olympics will be held in Beijing, the whole city will be a sea of red: the red torch, red flags, red flowers, and the radiant faces of millions of joyful people.

Above all, the 2008 Olympics will be a green Olympics.

Adding the green ingredient is essential in creating an appealing image, as we can't deny the fact that Beijing, at the moment, is not as green a city as what we like it to be. Striving for an environmentally appealing city has become a central task for all the citizens of Beijing. Big efforts have been made in pollution control, replanting and beautification of the city.

Certainly, all of this is no easy task. But I am sure that all of us have confidence that we will realize these "green" goals. As the saying goes, "United, we stand" and a green Beijing will be achieved.

When our aspiration becomes reality, it will be a unique Olympics. "New Beijing, Great Olympics" will be weaved of these three superb colors: yellow, red and green.

Let us welcome it and look forward to it! Thank you!

新北京,新奥运

何滢

女士们,先生们,下午好:

举办奥运会从某种角度上说是一个要塑造形象的工程。 首先要做到的和最重要的事情就是让人们对这个城市一见钟情,以城市自己独特的形象吸引他们。众所周知,北京市市政府已经为这届未来的运动会设立了主题:"新北京,新奥运。" 对我来说,2008年奥运会将会是一届绿色的奥林匹克运动盛事,与之交相辉映更有另外两种特别的颜色——黄色和红色。

首先,黄色是一种意味深长的颜色。黄河是中国的母亲河,是中国文化的发源地。我们是炎黄子孙。这种颜色对中国人民来说有着特殊的根源和重要的意义。北京是新中国的首都,也是从前中国历史上九个王朝的首都。所以,黄色自然会为 2008 年的奥林匹克运动会增添光彩。

其次,2008年的奥林匹克运动会将是一次红色的盛会。

红色是中国人民珍爱的另一种传统颜色。我们喜欢红色。红是双喜临门的颜色,象征着快乐和繁荣。红色是一种用来描述未来北京的最适合的颜色之一。北京和祖国一起在现代化的进程中正变得越来越繁荣富强。2008年的奥林匹克运动会将在北京举行,那整个城市将会成为一片红色的海洋:红火炬、红旗、红花,还有亿万欢乐人民洋溢着红光的脸。

最重要的是,2008 年的奧林匹克运动会将是一届绿色的 运动会。

要塑造一个吸引人的形象,加人绿色的一环是十分必要的。因为我们不能否认北京目前并非一个让我们满意的绿色城市的事实。努力成为一个环境喜人的城市已经成为北京市民的中心任务。这个城市在控制污染、植树种花和美化方面都作了相当大的努力。

当然,这可不是一个简单的任务。但我坚信我们有信心 实现这些绿色目标。俗话说得好:"团结力量大",绿色的北京 一定能实现。

当我们的期望变成现实,那将是一届独特的奥运会。"新北京,新奥运"将会由黄、红、绿这三种绚丽的颜色共同编织而成。

让我们期望并欢迎它的到来!谢谢!

评点:

小作者从一个全新的角度来诠释 New Beijing, Great Olympics —— 三色奥运:炎黄、黄河之黄,喜庆之红,自然、怡人之绿,富有新意,文笔流畅、优美。

(指导教师:梁学东)

2. Bless You, China

Xu Yang

Respected Judges and Dear Friends,

Good morning!

I'm highly honored to make a speech here. The topic of my speech is "Bless You, China."

Well, as we know, the year 2001 was a never-to-be-forgotton one for all the Chinese people. It was in that year that China won the right to host the 2008 Olympic Games. We Chinese realized our dream at last! We still clearly remember that remarkable day — July 13, 2001. How many people shed excited tears when the expectant result was heard. In that year, the APEC was successfully held in Shanghai. Also in that year, China was admitted into the WTO. Those exciting moments have been deeply rooted in every Chinese heart and will go down in history.

There's no doubt that the successes that China has achieved fully show her greatness. They will have a far-reaching impact on China. In the atmosphere of triumph we should realize the real journey is just beginning.

It's known that China is a developing country. To catch up

with the developed countries in the world, she will have a long way to go. However, we also know that she has rich natural resources. Above all, she has the 1.3 billion hard-working people. As long as we take advantage of the favorable conditions, our country will surely become more and more prosperous.

With the development of science and technology, globalization calls on countries to cooperate with each other. Meantime, the international situation is becoming more and more competitive. However, the more competitions, the more opportunities. Seize the golden opportunity and enjoy the challenge. I'm sure our motherland will obtain a brighter future.

Facing the present situation, we're much inspired. We feel proud of our great motherland, and we feel proud of being Chinese! To live up to the great new era, my dear friends, have you ever thought of such a question — What should we do now? As a student, we should study hard and master more knowledge to serve our country better in the future. I believe that with the 1.3 billion people's joint efforts, the Chinese nation will take on a new aspect in the world!

That's all. Thank you!

祝福你,中国

许旸

尊敬的评委,亲爱的朋友们:

大家早上好!

今天,在这里演讲,我感到十分荣幸。我演讲的题目是: 祝福你,中国!

大家知道,2001 年对全中国人民来说是一个永远难忘的年份。在那一年,中国获得了 2008 年奥运会的申办权,我们的梦想终于实现啦!我们仍能清楚地记得 7 月 13 日,一个不同寻常的日子。当我们听到那个期盼已久的结果时有多少人洒下了激动的泪水。在那一年,亚太经济合作会议在上海成功地召开了,还是在那一年,中国获准加入世界贸易组织。那些激动人心的时刻已深深地铭记在每一个中国人的心里并将永垂青史。

勿庸讳疑,中国取得的成功充分显示了她的伟大,必将对 我国产生深远的影响。在这欢乐的气氛中,我们应该清醒地 意识到真正的旅程才刚刚开始。

我们知道中国是一个发展中国家,要赶上世界先进国家, 她将任重道远。然而,我们也知道,中国资源丰富,人民勤劳, 只要我们充分利用这些有利条件,我们的国家将会更加繁荣 富强! 随着科学技术的发展,全球化要求国与国之间相互合作,同时,国际竞争也愈演愈烈,然而,机遇与挑战并存,抓住机遇,笑迎挑战吧! 我坚信祖国的前程会更加辉煌!

面对目前的形势,我们深受鼓舞。我们为伟大的祖国感动骄傲,我们为中国人感动自豪!亲爱的朋友们,为无愧于这个伟大的时代,你们是否想过这样的问题:我们现在该做些什么?作为一名学生,我们应该努力学习,掌握更多的知识以报答我们的祖国。我相信,通过 13 亿人民的共同努力,中华民族将以崭新的面貌屹立在世界的东方!

我的演讲到此结束,谢谢大家!

评点:

该演讲辞回顾历史,联系现实,展望未来,富有历史感、责任感和使命感,发人深省,催人奋进。结构上,丝丝入扣、浑然 天成。语言准确,文采斐然。

(指导教师:朱晓萍)

3. I Have a Dream

Zhang Wei

Ladies and Gentlemen,

It's an honor for me to make a speech here. It's known to us that Martin Luther King - a famous fighter for freedom had a dream 40 years ago. Today we are here, we also have a dream.

Do you still remember how people felt when Beijing, the great capital city of China, won the bid for the 2008 Olympic Games, realizing the dreams of several generations? Do you still remember how people felt when China, the world's most populous nation joined the World Trade Organization, ending 15 years of negotiations? With these two great events people in China, whether old or young, whether man or woman, went wild with joy. With these two great events, people in the world, whether Westerners or Easterners, whether rich or poor, got to know China. With these two great events the world "China" flew to every corner of the world. With these two great events, Chinese people stood on the peak of the world.

But these successes have not come easily. Let's look back to the past 50 years. As we all know, 50 years ago China was so poor and bare that the people here all lived a hard life and they even didn't even have enough food to eat.

Could anyone tell the WTO to China as a member 20 years ago? I'm afraid not. Could anyone be certain that China would host the 2008 Olympic Games before the final result was announced? No! At that time, these were only dreams for China. However, the past 50 years have been a very important period for China. China has become a fast developing country. For example, Beijing, the capital of China, has solid economic strength. The GDP of Beijing has reached up to \$24 billion. Although she has a long history of over 3,000 years, she is also a modern city in the world. China also has become a very important country in the world. The WTO without China is not a real WTO.

These successes bring us a lot of opportunities. At the same time we have to face more severe challenges. As a student. I'm proud of our nation and the successes she has gained. Today we are students, and tomorrow we are a new force for construction.

So I have a dream.

I have a dream that one day we'll host the greatest Games in the history of the Olympics. And at that time, all the people, from East to West, from North to South will share happiness of the Olympics.

I have a dream that one day China will become the most important part in the international trade, and help all the nations to develop side by side.

· 10 ·